

Title (en)

Spinning process and device for producing a yarn.

Title (de)

Spinnverfahren und Vorrichtung zur Herstellung eines Garnes.

Title (fr)

Procédé de filage et dispositif pour la production d'un fil.

Publication

**EP 0447823 A2 19910925 (DE)**

Application

**EP 91102415 A 19910220**

Priority

DE 4007607 A 19900309

Abstract (en)

The invention relates to a spinning process and a device for producing a yarn (35). In the spinning process, the fibres (31) are fed to a perforated collecting surface (1; 7; 8) subjected to suction in a particular region. On the collecting surface (1; 7; 8), they are combined to form a fibre accumulation (34). The fibre accumulation (34) is drawn off from the collecting surface (1; 7; 8) and, in a twisting member (4) following the collecting surface (1; 7; 8) in the draw-off direction, is twisted to form a yarn (35) of predetermined twist. The fibres (31) are accumulated along a suction edge (23) forming a collecting line (13) and are pretwisted at this collecting line (13). <??>The device for producing a yarn (35) is equipped with a fibre-opening device and a movable collecting surface (1; 7; 8) for accumulating the fibres (31) fed from the fibre-opening device to the collecting surface (1; 7; 8). The collecting surface (1; 7; 8) can be subjected to suction by a suction insert (2) in a region between the fibre-feed point and the draw-off point. In a following twisting member (4), the predetermined yarn twist is obtained. The collecting surface (1; 7; 8) is movable essentially transversely relative to a collecting line (13) accumulating the fibres (31). The collecting surface (1; 7; 8) is made separate from the twisting member (4). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Spinnverfahren und eine Vorrichtung zur Herstellung eines Garnes (35). Bei dem Spinnverfahren werden die Fasern (31) einer perforierten und in einem Bereich besaugten Sammelfläche (1; 7; 8) zugeführt. Auf der Sammelfläche (1; 7; 8) werden sie zu einer Faseransammlung (34) zusammengefaßt. Die Faseransammlung (34) wird von der Sammelfläche (1; 7; 8) abgezogen und in einem der Sammelfläche (1; 7; 8) in Abzugsrichtung nachgeordneten Drallorgan (4) zu einem Garn (35) vorbestimmter Drehung verdreht. Die Fasern (31) werden an einer eine Sammellinie (13) bildenden Saugkante (23) angesammelt und an dieser Sammellinie (13) vorgedreht. Die Vorrichtung zum Herstellen eines Garnes (35) ist mit einer Faserauflösevorrichtung und einer bewegbaren Sammelfläche (1; 7; 8) zur Ansammlung der von der Faserauflösevorrichtung an die Sammelfläche (1; 7; 8) gespeisten Fasern (31) ausgestattet. Die Sammelfläche (1; 7; 8) ist in einem Bereich zwischen Faseraufspeisestelle und Abzugsstelle durch einen Saugeinsatz (2) besaugbar. In einem nachfolgenden Drallorgan (4) wird die vorbestimmte Garndrehung erzielt. Die Sammelfläche (1; 7; 8) ist im wesentlichen quer zu einer, die Fasern (31) ansammelnden Sammellinie (13) bewegbar. Die Sammelfläche (1; 7; 8) ist von dem Drallorgan (4) getrennt ausgebildet. <IMAGE>

IPC 1-7

**D01H 4/02; D01H 4/16**

IPC 8 full level

**D01H 4/02** (2006.01); **D01H 4/16** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**D01H 4/02** (2013.01 - EP US); **D01H 4/16** (2013.01 - EP US)

Cited by

EP0668944A4

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

**EP 0447823 A2 19910925; EP 0447823 A3 19911121**; DE 4007607 A1 19910912; US 5241813 A 19930907; US 5313777 A 19940524

DOCDB simple family (application)

**EP 91102415 A 19910220**; DE 4007607 A 19900309; US 1977193 A 19930219; US 66604391 A 19910307